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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor kaphatunk végre kellően alapos és hiteles 
tájékoztatást arról, hogy lesz-e Magyarország a kínai vegyiipari termékek elosztó bázisa?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány által eddig nem cáfolt hírek szerint Kína vasúton Magyarországra szállítaná Európába
szánt vegyianyag-termelésének jelentős részét, hogy itt létrehozott elosztóközpontokból lássák el a
kontinens akkumulátorgyárait és más ipari üzemeit.

A tényfeltáró  újságírók  –  többek  között  –  korábban  nyilvánosságot  nem  kapott  kormányzati
anyagokból dolgoztak. Ezekből az derül ki, hogy a magyar kormány támogatóan áll ahhoz, hogy a
kínai beruházók gigantikus méretű és rendkívül veszélyes vegyianyag tároló és elosztó központot
valósítsanak meg Magyarországon.

A megismert elképzelések szerint itthon két helyszínt is érint a beruházás. Konkrétan Záhonyt és
térségét,  és  egy  Budapesten  már  régóta  működő,  BILK  terminál  néven  ismert  logisztikai
létesítményt,  mely  választókerületemben,  Budapest  XXIII.  kerületében,  Soroksáron található.  A
sajtóban megjelent információk alapján az Ön által vezetett Miniszterelnöki Kabinetiroda – nyilván
nem kizárólagosan – foglalkozik ezzel az üggyel. Sajnos a számtalan megválaszolásra váró kérdést
felvető, továbbá sokunkat nyugtalanító ügyben eddig a kormány illetékesei közül senki nem szólalt
meg.

Tisztelt Miniszter Úr!

Függetlenül  attól,  hogy milyen konkrét  szerepe  van  ebben az  ügyben,  a  kormány  kormányzati
kommunikációért felelős tagjaként kötelessége mielőbb tájékoztatnia egy ilyen kiemelt jelentőségű
ügyben a nyilvánosságot.



Éppen ezért az alábbi, egyszerűen is megválaszolható kérdéseket teszem fel önnek:

1.  Van-e  tudomása  arról,  hogy  a  Kínai  Népköztársaság,  illetve  kínai  beruházók  vegyianyag
elosztóközpont létesítését tervezik Magyarországon?

2. Folynak-e ezzel összefüggő tárgyalások?

3. Hol tart a beruházás, illetve a beruházásokat megalapozó szerződések előkészítése?

4. Milyen lehetséges helyszínek kerültek szóba?

5.  A  végleges  helyszín,  illetve  helyszínek  meghatározása  előtt  mikorra  várható  az  érintett
települések megkeresése, a lakosság teljeskörű tájékoztatása?

Tekintettel arra, hogy ez az ügy kiemelt közérdeklődésre tart számot, ugyanakkor az általam feltett
kérdések  roppant  könnyen  megválaszolhatók,  arra  kérem,  hogy  soron  kívül  válaszoljon  a
kérdéseimre azért, hogy Budapest lakossága, azon belül a soroksáriak, továbbá a Záhony térségében
élők és mindazok, akiket érint, vagy érdekel ez a beruházás, végre hiteles tájékoztatást kaphassanak
a kormánytól.

Várom megtisztelő válaszát!

2 


